
PRESENT PERFECT SIMPLE (PREDPRÍTOMNÝ ČAS JEDNODUCHÝ) 
 

→ životná skúsenosť (bol som, videl som, zažil som, jedol som ...) 

I have (never) been to Italy.    Have you ever seen this film? 

He has (never) travelled by train.    He has never eaten Sushi. 

 

→ znalosti, schopnosti, úspechy 

Our son has learned how to read.   Doctors have cured many deadly diseases. 

Man has walked on the Moon. 

 

→ dej začatý v minulosti a stále trvá 

The school has started.  (= a ešte neskončila) John has lost his keys.     (= a stále sú stratené, ešte ich nenašiel) 

I have broken my arm.  (= a stále je zlomená) Mike hasn´t finished his homework yet. (= a stále je nedokončená) 

Lucy hasn´t arrived. (= stále neprišla) 

 

→  „práve skončená„ akcia 

I have just finished my work.  (práve som dokončil prácu)  Mom has cooked dinner.  (mama práve dovarila večeru) 

Have you just arrived?   (práve teraz si pricestoval?)     

 

→  akcia, ktorá sa začala v minulosti, skončila sa a jej výsledky zasahujú do prítomnosti (prítomné výsledky minulej činnosti) 

Look, it has rained.   (ulice sú mokré = prítomný výsledok / dôsledok skončenej akcie). 

My mother has cleaned the windows. (okná sú čisté = prítomný výsledok skončenej akcie) 

My mother hasn´t cleaned the windows. (okná sú špinavé = prítomný výsledok) 

 

→  veci, ktoré sa za určitý čas zmenili (a nepoznáme presný čas, kedy sa tak stalo) 

You have grown since the last time I saw you.   (odkedy som ťa nevidel =  nevieme presne, kedy to bolo) 

My English has really improved since I moved to Australia.  (=  nevieme presne, kedy to bolo) 

 

→ definitívne neukončený dej, ktorý sa môže znova zopakovať 

We have had many problems with this project.  (=projekt ešte prebieha a znova sa môžu vyskytnúť nejaké problémy) 

The army has attacked that city five times.  (= a znova ho môžu napadnúť) 

 

→  používa sa s frázami: this morning (week, month), just, since, for, ever, never, yet, already, so far, up to now, till now 

→ nepoužíva sa s presným časovým údajom → ak je udaný čas, už musíme použiť past simple !!! 

 

 

► Všimite si rozdiel medzi týmito vetami: 

1.  I saw her this morning.  (= dokončená akcia v minulosti =  už je poobedie / večer) 

2.  I have seen her this morning.  (ešte stále je ráno / ráno ešte neskončilo) 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -- - - - - - 

1.  We lived there for 10 years.   (ukončený dej = presťahovali sme sa a už tam nebývame). 

2.   We have lived there for 10 years.  (dej stále trvá =  ešte stále tam bývame).  

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -- - - - - - - - -- - - - - - --  - - - - - - - - - - - - - -- - -  -- - - - - - - -- - - - - - --  

1.  We bought a new car last week. ( kúpili sme ho, je naše a je udaný čas  =last week). 

2.  We have bought a new car.  (kúpili sme auto, je naše ale nie je spomenutý čas =  prítomný výsledok minulej akcie, čas nie 

je daný.) 


